
С О О П Ш Т Е Н И Е

СОВЕТОТ НА СОНК РАСПРАВАЊЕ ПО ПРЕДЛОГ –
СПОГОДБАТА ПОСТИГНАТА ВО ПРЕГОВОРИТЕ
 Советот на Самостојниот синдикат за образование, наука и
култура на Р.Македонија ( СОНК ),на вонредна седница, одржана
во попладневните часови на 3-02-2015г , на која присуствуваа и
Министерот за образование и наука, г-динот Абдилаќим Адеми,
Министерот за труд и социјална политика, г-динот Диме Спасов и
заменик Министерот за образование и наука , г-динот Спиро
Ристовски, расправаше по Предлог – Спогодбата постигната во
преговорите  водени  интензивно  последните  денови  помеѓу
највисокото  раководство  на  СОНК  и  ресорните  министри  со
најблиските соработници.
По подолга, расправа Советот оцени дека постигнатиот договор,
помеѓу СОНК и ресорните министерства по Барањата , кои беа
причина  за  Генералниот  штрајк,  преставуваат  прифатлив
компромис  и  врз  основа  на  тоа  ,  Советот  донесе  Одлука
Генералниот штрајк да биде прекинат во сите основни и средни
училишта  ,  како  и  во  градинките.  Тоа  значи  на  4-02-2015
година, редовно ќе се извршуваат работните обврски, согласно
наставниот  план  и  програма  и  работното  време,  согласно
одлуките на секоја установа.

http://sonk.org.mk/%d1%81-%d0%be-%d0%be-%d0%bf-%d1%88-%d1%82-%d0%b5-%d0%bd-%d0%b8-%d0%b5/


Jавен протест
Во организација на Конфедерацијата на слободни синдикати на
Македонија (КСС), раководството на СОНК влегува во завршна
фаза на подготовките за најавениот социјален протест, што ќе
се одржи на 17 јануари 2018 година во 5 минути до 12 часот,
пред Владата на Република Македонија.

На овој протест активно учество ќе земат 11 грански синдикати
кои се здружени во  КСС, кои на 21  Декември  2017 година 
донесоа  Одлука  со  која  јавно  ќе  го  изразат  своето
незадоволство  за  односот  на  актуелната  власт  кон
репрезентативните  синдикати,  неможноста  преку  социјален
дијалог да ги остварат своите социјални барања, како и да го
искажат  својот  револт  за  сé  пожестокиот  притисок  на
раководните  лица  во  јавните  установи  врз  синдикалните
активисти.

Ги повикуваме сите членови на гранските синдикати здружени во

http://sonk.org.mk/j%d0%b0%d0%b2%d0%b5%d0%bd-%d0%bf%d1%80%d0%be%d1%82%d0%b5%d1%81%d1%82/


КСС,  возрасните  членови  на  нивните  семејства,  останатите
синдикати  во  Република  Македонија,  невладини  организации,
работници кои се солидарни и согласни со нашите барања да 
излезат на овој јавен протест и да не поддржат.

НИВЕЛАЦИЈАТА  НА  ПЛАТИ  ВО
КУЛТУРАТА ВНЕСУВА ЗАБУНА КАЈ
КУЛТУРНИТЕ РАБОТНИЦИ

НИВЕЛАЦИЈАТА НА ПЛАТИ ВО КУЛТУРАТА ВНЕСУВА ЗАБУНА КАЈ   
КУЛТУРНИТЕ РАБОТНИЦИ

Највисокото  раководството  на  СОНК  одржа  работна  средба  со
претседателите на синдикалните организации на СОНК од дејноста
култура, на која се расправаше за најавената нивелација на
плати во установите од културната дејност. Во своето воведно
обраќање,  претседателот  Јаким  Неделков  ги  информираше
присутните  дека  СОНК,  како  репрезентативен  синдикат  во
културната  дејност,  воопшто  не  бил  консултиран,  ниту
информиран за начинот и постапката на нивелација на платите,
па  оттука  е  и  незадоволството  во  однос  на  немањето  на
социјален дијалог на два релевантни социјални партнери, во
согласност со домашните закони, како и меѓународните конвенции
за  социјален  дијалог  и  партнерство.  Тој  додаде  дека  го
поздравува  секој  обид  на  министерството  за  подобрување  на
социјално-економската положба на културните работници, но дека
без  соодветна  процедура,  без  вклучување  на  СОНК,  без
транспарентност  во  работата,  сите  нивни  напори   ќе
предизвикаат сомнеж во однос на исправноста на нивната одлука.
Исто така, го потенцираше и неспроведувањето на процедурата
при промена на коефициентите на сложеност на работното место,

http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b8%d0%b2%d0%b5%d0%bb%d0%b0%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%ba%d1%83%d0%bb%d1%82%d1%83%d1%80%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%b2%d0%bd/
http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b8%d0%b2%d0%b5%d0%bb%d0%b0%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%ba%d1%83%d0%bb%d1%82%d1%83%d1%80%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%b2%d0%bd/
http://sonk.org.mk/%d0%bd%d0%b8%d0%b2%d0%b5%d0%bb%d0%b0%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d0%bb%d0%b0%d1%82%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%ba%d1%83%d0%bb%d1%82%d1%83%d1%80%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%b2%d0%bd/


за кое, како што вели, претставува кривично дело и е тежок
прекршок.

Претседателите  на  синдикални  организации   беа  со  различни
ставови околу нивелацијата, од која впрочем сите очекуваат
соодветно  зголемување  на  платите.  Тие  подвлекоа  дека
очекуваат, она за што долги години се залагаше и го правеше
СОНК, а тоа е израмнување на платите по работни места на
национално  ниво,  конечно  ќе  се  оствари.  Меѓутоа,  дел  од
дискутантите истакнаа дека од можноста на увид во табеларите
со новите коефициенти, зголемувањето ќе биде најголемо само
кај носителите на дејност, додека пак кај помошно-техничкиот
кадар  сосема  симболично  или  воопшто  ќе  го  нема.  Дел  од
носителите на дејност пак, го истакнаа своето задоволство,
потенцирајќи дека конечно нешто добро е направено во однос на
нивната професија.

На  крајот  од  средбата,  беше  заклучено  дека  СОНК  и
Министерството за култура, во најкраток можен рок, треба да
воспостават  комуникација,  да  се  разрешат  дилемите  околу
нивелацијата  и  да  се  земат  во  предвид  сите  конструктивни
забелешки кои ќе ги достави нашиот синдикат.

СЕДНИЦА НА СОВЕТОТ НА СОНК

ЈАКИМ  НЕДЕЛКОВ  ЕДИНСТВЕН  КАНДИДАТ  ЗА
ПРЕТСЕДАТЕЛ НА СОНК
Советот на СОНК на седницата одржана на 28-11-2015 год. ги
сумираше резултатите по предлозите од синдикалните организации
и  регионалните  одбори  на  СОНК,  за  предлагање  на  можни
кандидати  за  претседател  на  СОНК.

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba/


Врз основа на записниците од сите 20 регионални одбори на
СОНК, Советот констатира дека сегашниот претседател на СОНК,
Јаким  Неделков  е  предложен  во  15  регионални  одбори  ,како
единствен кандидат. Во 4 регионални одбори предложени се по
еден кандидат од секој од тие регионални одбори, а во еден
регионален одбор, спротивно на Одлуката донесена од Советот на
СОНК за Критериумите за предлагање и утврдување на кандидат(и)
за  претседател на СОНК, меѓу кои и Јаким Неделков, а Советот
, согласно споменатата Одлука, не ги прифати како легитимни.

Советот, всушност само го констатира резултатот од предлозите
од синдикалните организации и регионалните одбори на СОНК и
согласно  Одлуката  и  Статутот  на  СОНК,  едногласно  донесе
Одлука,  со  која  Јаким  Неделков  е  утврден  како  единствен
кандидат за претседател на СОНК.

Да  напоменеме  дека  6-от  Конгрес  на  СОНК  ќе  се  одржи  на
12-12-2015 год.

Среќен  Светски  ден  на
учителите  –  Нека  вашата
креативност  и  посветеност
продолжат да инспирираат

„Ако треба да поставите некого на
пиедестал, 

http://sonk.org.mk/%d1%81%d1%80%d0%b5%d1%9c%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%b2%d0%b5%d1%82%d1%81%d0%ba%d0%b8-%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%bd%d0%b0-%d1%83%d1%87%d0%b8%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b2/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d1%80%d0%b5%d1%9c%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%b2%d0%b5%d1%82%d1%81%d0%ba%d0%b8-%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%bd%d0%b0-%d1%83%d1%87%d0%b8%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b2/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d1%80%d0%b5%d1%9c%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%b2%d0%b5%d1%82%d1%81%d0%ba%d0%b8-%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%bd%d0%b0-%d1%83%d1%87%d0%b8%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b2/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d1%80%d0%b5%d1%9c%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%b2%d0%b5%d1%82%d1%81%d0%ba%d0%b8-%d0%b4%d0%b5%d0%bd-%d0%bd%d0%b0-%d1%83%d1%87%d0%b8%d1%82%d0%b5%d0%bb%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b5%d0%ba%d0%b0-%d0%b2/


поставете ги учителите.

Тие се херои на општеството.“

– Guy Kawasaki –
 

ПРЕДЛОГ  ТЕКСТОТ  НА  ОКД  Е
НЕПРИФАТЛИВ  ЗА  ЧЛЕНОВИТЕ  НА
СОНК
На ден 11.07.2023 година, Советот на Самостојниот синдикат за
образование, наука и култура на Република Македонија – СОНК ја
одржа 21-та редовна седница на која расправаше за Предлог
текстот на Општиот колективен договор за јавниот сектор на
Република Македонија – ОКД.

Предложениот текст на ОКД односно предложените проценти на
зголемување на платите во јавниот сектор е неприфатлив за
членовите на СОНК особено од дејноста образование, па оттука
по  опширната  дискусија  Советот  на  СОНК  едногласно  донесе
Заклучоци и Барања, кои може да ги погледнете ТУКА.

http://sonk.org.mk/%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%bb%d0%be%d0%b3-%d1%82%d0%b5%d0%ba%d1%81%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%be%d0%ba%d0%b4-%d0%b5-%d0%bd%d0%b5%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%84%d0%b0%d1%82%d0%bb%d0%b8%d0%b2-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%bb%d0%be%d0%b3-%d1%82%d0%b5%d0%ba%d1%81%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%be%d0%ba%d0%b4-%d0%b5-%d0%bd%d0%b5%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%84%d0%b0%d1%82%d0%bb%d0%b8%d0%b2-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%bb%d0%be%d0%b3-%d1%82%d0%b5%d0%ba%d1%81%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d0%be%d0%ba%d0%b4-%d0%b5-%d0%bd%d0%b5%d0%bf%d1%80%d0%b8%d1%84%d0%b0%d1%82%d0%bb%d0%b8%d0%b2-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2023/07/Заклучоци-и-Барања-од-21-та-седница-на-Советот-на-СОНК.pdf


ОДРЖАНИ  СЕ  ЕДУКАТИВНИ
СЕМИНАРИ  ВО  ПОЛОВИНА  ОД
РЕГИОНАЛНИТЕ ОДБОРИ НА СОНК

ПРОДОЛЖУВА  ОГРОМНИОТ  ИНТЕРЕС  ЗА
СЕМИНАРИТЕ
Едукативните  семинари  со  претседателите  на  синдикалните
организации на СОНК, кои отпочнаа со одржување во текот на
изминатиот месец, продолжија да се одржуваат и овој месец .

Во  изминатите  викенди  беа  одржани  едукативни  семинари  во
регионалниот одбор на СОНК- Тетово и регионалниот одбор на
СОНК  –  Гостивар.  Во  овие  два  регионални  одбори  на  СОНК,
процентот на присуство на едукативните семинари од страна на
претседателите ( или секретарите) на синдикалните организации
на СОНК , беше на високо ниво, што е голем показател за
потребата   за  синдикална  едукација  на  раководството  во
синдикалните организации.

Вредно  е  да  се  напомене  дека  мултиетничноста  на  нашиот
Синдикат е изразена  токму во овие два регионални одбори на
СОНК, во кои членуваат со огромен процент, од вработените од
сите  дејности  што  синдикално  ги  обединува  СОНК,  од  сите
 националности од полошкиот и мавровскиот регион.

http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b8-%d1%81%d0%b5-%d0%b5%d0%b4%d1%83%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b8%d0%b2%d0%bd%d0%b8-%d1%81%d0%b5%d0%bc%d0%b8%d0%bd%d0%b0%d1%80%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%bf%d0%be%d0%bb-2/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b8-%d1%81%d0%b5-%d0%b5%d0%b4%d1%83%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b8%d0%b2%d0%bd%d0%b8-%d1%81%d0%b5%d0%bc%d0%b8%d0%bd%d0%b0%d1%80%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%bf%d0%be%d0%bb-2/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b8-%d1%81%d0%b5-%d0%b5%d0%b4%d1%83%d0%ba%d0%b0%d1%82%d0%b8%d0%b2%d0%bd%d0%b8-%d1%81%d0%b5%d0%bc%d0%b8%d0%bd%d0%b0%d1%80%d0%b8-%d0%b2%d0%be-%d0%bf%d0%be%d0%bb-2/


Во вториот дел од семинарите и во двата регионални одбори , на
покана  од  претседателите  на  овие  регионални  одбори,
присуствуваа раководителите на секторот образование од општина
Тетово  и  општина  Гостивар,  што  е  доказ  на  коректионот
социјален  дијалог  на  ниво  на  локална  самоуправа.



На 19 и 20-03- 2015 г . во регионалните одбори на СОНК Прилеп
и Кавадарци се продолжи со одржување на едукативните семинари,
на  кои  присуствуваа  претседателите,  или  од  нив  овластени
преставници  од  сите  синдикални  организации  од  споменатите
регионални одбори на СОНК.

Не поделено е мислењето на сите учесници на семинарите дека,
предвидените  три  теми  пројавуваат  голем  интерес  кај
учесниците,  но  и  предвидената   активност  за  одржување  на
семинарите во синдикалните организации со членовите од истите,
на кои што членството ќе добие информација за придобивките од
членувањето  во  СОНК,  правата  и  обврските  на  секој  член,
заштитата  од  работен  однос,  надминување  на  слабостите  во
Синдикатот, како и зачувување на единството на СОНК.



СОНК  НА  ПРВИОТ  РАБОТЕН
СОСТАНОК  СО  ПАРТНЕРИТЕ  –
УЧЕСНИЦИ ВО ERASMUS+ ПРОЕКТОТ
YOUWELL
На  01.03.2023  година,  во  Софија,  во  рамките  на  Erasmus+
проектот  (2022-1-BG01-KA220-SCH-000085901):  Sustaining  Young
Teachers’ Wellbeing at School – YouWell, кој е финансиран од
Европската унија, се одржа првиот работен состанок на сите
партнери учесници во проектот.

Домаќин  на  состанокот  беше  Синдикатот  за  образование  од
Република Бугарија –  Поткрепа, а освен СОНК, присутни беа и
Mладинскиот центар за култура од Целје – Република Словенија,
Tренинг центарот за обука од Брисел – Белгија и Националното
училиште за менаџмент од Софија – Република Бугарија.

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%be%d1%82-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%be%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%bd%d0%be%d0%ba-%d1%81%d0%be-%d0%bf%d0%b0%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%be%d1%82-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%be%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%bd%d0%be%d0%ba-%d1%81%d0%be-%d0%bf%d0%b0%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%be%d1%82-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%be%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%bd%d0%be%d0%ba-%d1%81%d0%be-%d0%bf%d0%b0%d1%80/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b2%d0%b8%d0%be%d1%82-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%b5%d0%bd-%d1%81%d0%be%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%bd%d0%be%d0%ba-%d1%81%d0%be-%d0%bf%d0%b0%d1%80/


На  работниот  состанок,  најнапред  беа  презентирани  главните
елементи  на  проектот:  целите,   резултатите  и  временската
рамка, потоа секој партнер накратко ја презентираше својата
организација, но и мотивацијата да се приклучи на проектот, а
се презентираа и главните активности и конкретни чекори што
треба да се следат за реализација на проектот во наредните 20
месеци.



Почнаа  преговорите  помеѓу
СОНК и Владата
Во текот на вчерашниот ден, во Владата на Република Македонија
започнаа  преговорите  помеѓу  претставниците  на  Владата,
предводени  од  Министерот  за  образование  и  наука,  заменик
претседателот  на  Владата  за  економски  прашања  и  Државниот
секретар за образование и наука од една страна и членови на
Советот на СОНК предводени од претседателот на СОНК од другата
страна. На работната средба, претставниците на СОНК го изнесоа
и образложија Барањето за зголемување на платите во дејноста
образование,  кое  се  темели  врз  основа  на  зголемување  на
минималната  плата  и  примена  на   одредбите  од  законот  за
минимална  плата.  Исто  така,  беше  укажано  на  големото
незадоволство  на  вработените  во  образованието  заради
изедначување на платите на различни работни места со различна
сложеност на работата, како и на фактот што останатите плати
изминатите неколку години воопшто не го следат порастот на
минималните  плати.  Од  претставниците  на  Владата  беше
недвосмислено побарано да се отпочне веднаш со усогласување на
платите  според  сегашните  важечки  Колективни  договори  и
порастот на минималната плата во изминатиот период.

Од  страна  на  претставниците  на  Владата  беше  презентирана
економската, здравствената, енергетската и другите состојби во
државата кои, според нив, не дозволуваат лесен и едноставен
пристап и позитивен одговор на нашето барање, веднаш, на оваа
работна  средба.  Сепак,  тие  истакнаа  дека  многу  е  важно
просветните  работници  да  имаат  достоинствени  плати  на
професијата,  но,  во  исто  време  побараа  и  квалитетот  на
образованието да се подигне на повисоко ниво, за што и треба
да се направат одредени организациски и реформски промени.

На  крајот  од  средбата,  претставницие  на  Владата  побараа
неколку дена за пресметка на финансисиката импликација врз
основа на Барањето на СОНК, по што преговорите ќе продолжат

http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d1%87%d0%bd%d0%b0%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b3%d0%be%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bf%d0%be%d0%bc%d0%b5%d1%93%d1%83-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b8-%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d0%b4/
http://sonk.org.mk/%d0%bf%d0%be%d1%87%d0%bd%d0%b0%d0%b0-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b3%d0%be%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bf%d0%be%d0%bc%d0%b5%d1%93%d1%83-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b8-%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d0%b4/


понатаму.

 

 

 

 

Реакција на СОНК во врска со
не продолжување на договорите
за работа на работниците во
детските  градинки,  основните
и средни училишта
Самостојниот синдикат за образование, наука и култура на Р.
Македонија (СОНК), остро реагира на масовното НЕ продолжување
на работните договори  на вработените во детските градинки,
основните  и  средни  училишта,  од  страна  на  директорите  на
установите, а по налог на повисоките органи на локалната и
централната власт.

Имено, изминативе денови сме сведоци дека, на голем број 
наставници, воспитувачи и негователи, со повеќегодишно работно
искуство,  без никаква причина  НЕ им се продолжува договорот
за работа,  а на нивно место се примаат нови работници кои по
некои “чудни “ критериуми, без ниту еден ден работно искуство,
 ги пополнуваат вештачки испразнетите места. Се запрашал ли
некој како ќе делува промената на ,,втората мајка” на половина
од учебната година, врз  психата на децата во нивната најрана

http://sonk.org.mk/%d1%80%d0%b5%d0%b0%d0%ba%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b2%d0%be-%d0%b2%d1%80%d1%81%d0%ba%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d0%bd%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%b4%d0%be%d0%bb%d0%b6/
http://sonk.org.mk/%d1%80%d0%b5%d0%b0%d0%ba%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b2%d0%be-%d0%b2%d1%80%d1%81%d0%ba%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d0%bd%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%b4%d0%be%d0%bb%d0%b6/
http://sonk.org.mk/%d1%80%d0%b5%d0%b0%d0%ba%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b2%d0%be-%d0%b2%d1%80%d1%81%d0%ba%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d0%bd%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%b4%d0%be%d0%bb%d0%b6/
http://sonk.org.mk/%d1%80%d0%b5%d0%b0%d0%ba%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b2%d0%be-%d0%b2%d1%80%d1%81%d0%ba%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d0%bd%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%b4%d0%be%d0%bb%d0%b6/
http://sonk.org.mk/%d1%80%d0%b5%d0%b0%d0%ba%d1%86%d0%b8%d1%98%d0%b0-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b2%d0%be-%d0%b2%d1%80%d1%81%d0%ba%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d0%bd%d0%b5-%d0%bf%d1%80%d0%be%d0%b4%d0%be%d0%bb%d0%b6/


возраст?!

Ваквата состојба за СОНК е апсолутно неприфатлива  и апелира
до надлежните, наместо да се занимаваат со кадровски прашања
 и отпуштање од работа каде што  нема реална потреба за тоа,
да се позанимаваат со конечноте решавање на статусот на истите
работници  и  да  им  се  трансформира  работниот  однос  од
определено на неопределено работно време,  на начин како што е
предвидено  со Законот за работни односи, како и со Спогодбата
потпишана  помеѓу  социјалните  партнери  СОНК  ,  МОН,  МТСП  и
Министерството за култура во 2008 година, со што во изминативе
години, над 8000 работници го решија својот статус на трајно
вработување. Исто така, сакаме да укажеме  дека во моментов
има голем недостаток на стручен кадар во градинките,  а со
сегашното отпочнување на процедури на огласи за вработување на
испразнетите  местата,   подолг  временски  период   сегашниот
персонал ќе биде принуден да работи со и така преголемиот број
на деца во групите, што е надвор од сите стандарди. СОНК
најостро ќе реагира на ваквата ситуација,  нема да дозволи
работа во такви услови и ќе ги употреби сите расположливи
законски средства за одбрана на правата и интересите на своите
членови.

За ваквите состојби, СОНК укажуваше и реагираше неколку месеци
наназад  до ресорните министерства по писмен пат, за што доби
и ветување од министерката за труд и социјална политика, на
редовна седница на Советот на СОНК, дека ниту еден вработен во
детска заштита нема да остане без работа, напротив, ќе  има
потреба од нови вработувања?!.  За жал, МОН не не удостои со
одговор на нашата реакција за повеќемесечниот едностран прекин
на  процесот  на  трансформација  на  договори  за  работа  на
вработените во образованието.

СОНК  ги  повикува  сите  работници  –  членови  на  СОНК  во
дејностите детска заштита, основно и средно образование на кои
НЕ им е продолжен  договорот за работа, да се обратат до 
правната служба на синдикатот и да ги остварат своите права на
бесплатна правна помош.



Исто така, СОНК ги повикува надлежните во дејностите  детската
заштита,  образованието  и  културата,   да  ги  почитуваат
законските одредби за усогласување на минималната плата со
платите во дејностите според колективните договори и многу
посериозно  да  се  позанимаваат  со  социјалниот  статус  на
вработените во образовните и културни установи, како и конечно
 да  отпочне   социјалниот  дијалог  и  партнерство   со
репрезентативниот синдикат – СОНК, на начин и интензитет како
што  налагаат  законите,  колективните  договори  и  реалните
потреби, а не само декларативно, според изјавите на некои
министри од овие дејности.


